
Her er 2023-utgaven av Lokalavisen Geitas juleavis. Kos deg med 
utvalgte artikler fra Geita.no siste halvår. I det digitale hoved produktet 
kan du lese tusenvis av andre lokale artikler!

Side 15

– Jeg føler jeg har verdens beste jobb

GOD JUL: Lokalavisen Geita ønsker alle på Tromøy en riktig god jul og et godt nytt år med dette bildet fra Ydderbugt ved Torjusholmen.  Foto: Jarle Kvam
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En siste vandring på Pusnes

BLI ABONNENT PÅ DIGITALAVISEN LOKALAVISEN GEITA

God jul fra GeitaGod jul fra Geita

Lokalavisen Geita er en uavhengig, superlokal digitalavis for abonn en  ter. På 
Geita.no kan du opprette ditt eget abonnement og følge med på alt som skjer 
for Tromøy året rundt.

Side 8

PUSNES HISTORIE: Det var fl ere som hadde mye å fortelle da Tromøy historielag 
inviterte til vandring i gammel industrihistorie.

Det var svært mange som ble med da Tromøy historielag inviterte til 
vandring på Pusnes, hvor fabrikkbygg skal erstattes med en ny bydel.

– Det har vært en 
veldig gøy sesong

Side 13

Vil åpne «Valen 
360»

Side 11

– Fint å ha et 
mål for det jeg 
lager

Cathrine Christensen driver 
salgsbod midt i skogen ved Skare. 

På Revesand er det julesesong i 
bryggerhuset.

Her trimmer de for å 
bygge styrkebygge styrke

Tirsdagtrimmen er populær.
Side 9

Side 14

Superlokalt     
kryssordkryssord

Side  10Side  10

Søker om å sette 
opp hjerteskilt

Side 3

– Det blir ertesuppe i 
våpenhuset

Side 23

PÅ PLAKATEN I HJEMBYEN: www.abp-elektro.no

Lokalavisen Geita er en uavhengig, superlokal digitalavis for abonn en  ter. På 
Geita.no kan du opprette ditt eget abonnement og følge med på alt som skjer 

SuperlokaltSuperlokalt

Det kan bli smalhans Det kan bli smalhans 
for tilbudetfor tilbudet

Idrettslagene risikerer budsjettkutt.
Side 5

JULBUTIKKER PÅ TROMØY:

SCORET 23 MÅL:JAKTER PÅ UTSIKT:

Musikerne ble bergtatt av kirken.

Side 20
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2023 nærmer seg slutten, et 
jubileumsår for Arendal kommune, 
som Tromøy er en viktig del av.

Først skal vi gjennom en adventstid, 
julehøytid og nyttår før 2024 møter 
oss med blanke ark.

Det er krevende tider for mange, 
hvor krig i Europa sender menn-
esker på fl ukt fl ere steder. For vår 
del merker vi akkurat det aller mest 
ved at vi er inne i en dyrtid hvor 
levekostnadene våre har fått et 
kraftig oppsving.

Lokalavisen Geita mener vi, sett 
opp mot å leve i frykt for om alle 
de man er glad i, eller en selv, er i 
live neste dag, har det relativt bra 
i landet vårt.

Det å holde seg oppdatert om hva 
som skjer i ens eget nærmiljø er 
vel så viktig som å lese eller se det 
store nyhetsbildet i riksdekkende 
medier.

Derfor har Lokalavisen Geita som 
et mål å være viktig for deg som bor 
på Tromøy eller har tilknytning til 
øya på et eller annet vis.

Du skal kunne stole på at det du 
leser i digitalavisen er sannferdig, 

vesentlig og ikke minst interessant.

For å kunne drive en helt uavhengig 
superlokal avis er Lokalavisen 
Geita helt avhengig av sine abonn-
en ter. Dere som er abonnenter 
allerede er med på å fi nansiere 
lokal journalistikk sett med redak-
sjonelle øyne på Tromøy og alt vi 
har utsikt til. Takk for det!

For 2024 håper undertegnede at 
enda fl ere vil tegne abonnement!

Til jul og om sommeren gir avisen 
ut papirutgaver, for å vise frem 
innhold fra den digitale avisen, 
som 365 dager i året publiserer 
nyheter, reportasjer og aktualiteter 
på geita.no.

For å få papiravisene frem til din 
postkasse er avisen helt avhengig 
av annonsører, og det er grunn til å 
takke alle som har valgt å annon-
sere budskap i denne papirutgaven.

Gjennom 2023 har avisen publisert 
nær 1.000 artikler om stort og smått 
som rører seg for tromøyfolk.

Med ønske om en fredfylt jul og 
et godt nytt år for deg og dine!

God julGod jul
På tampen av jubileumsåret 2023 ønsker Lokalavisen 
Geita deg god jul og et godt nytt år. Bli gjerne abonnent 
på din egen lokalavis for Tromøy!
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     God jul 
&

Godt nyttår!

E-post: tl-maler@online.no

Ring oss: 980 35 023

Bystyret i Arendal 
har vedtatt at Robert 
C. Nordli (Ap) inn-
stilles på første plass 
til styr et i nasjonal-
parken. Varaordfører 

Ing er Brokka de Rui-
ter (SV) innstilles på 
andreplass. Det er 
Miljødirektoratet som 
til slutt oppnevner 
nytt styre.

HJERTESONE: I dette området søkes det om å få skilte hjertesone. Målet er å få barn til å gå til skolen fra steder hvor de 
trygt kan bli satt av når de kjøres med bil. Kart: Arendal kommune

I oktober var det avspark 
for det FAU-initierte pro-
sjektet med å etablere en 
Hjertesone for Sandnes 
skole. Både voksne og 
barn hadde møtt frem for å 
lære mer om hva det inne-
bærer å være en skole med 
hjertesone. 

Færre biler
Det innebærer at det nå 

mer synlig og sterkere 
skal oppfordres foreldre 
og foresatte til å ikke kjøre 
barna helt frem til skolen. 
Skilt skal komme opp og 
store røde hjerter skal 
males på asfalten for å 
fungere som en påminner.
 – Vi er veldig glad for det 
og som foreldre er håpet 
mindre biler, mer sykling 
og gåing og da tryggere 
skolevei for barna våre 
og et lokalmiljø preget 
av mindre forurensing fra 
biler, sier FAU-medlem 
Lene Cherize Haugland 
til Lokalavisen Geita.

Hun har på vegne av 
foreldre utvalget ved skolen 
søkt om penger til etable-
ringen av en hjertesone 
og har fått støtte til det fra 

fylkeskommunen. Siden 
prosjektet ble satt i gang 
er det nå søkt Statens 
vegvesen om å få sette 
opp tre skilt, som markerer 
hjertesonen.

    

Sandnes skole har 
opprettet Hjertesone. 
Nå er prosessen med 
å få på plass skilting 
kommet i gang.

ESBEN HOLM ESKELUND
esben@geita.no

Søker om å få Søker om å få 
skilte hjertesoneskilte hjertesone

Forbyr fyrverkeri

Et forslag til forbud 
mot bruk av fyrver-
keri ble vedtatt for 
fl ere områder i Aren-
dal i bystyrets møte i 
november. Det var et 
fl ertall på 26 mot 12 
stemmer for å stram-
me inn. Forslaget blir 
sendt på tre ukers 
høring, og dermed 
kan det bety at for-
budet kan bli gjeld-
ende alle rede før 
nyttårsrakettene kan 
fyres av 31. des em-
ber.

Tre områder
For Tromøy er det 
deler av Revesand 
og rundt Bratteklev 
skipsverft et forbud 
mot bruk av fyrver-
keri vil gjelde. I tillegg 
vil bystyrets fl ertall 
har forbud på deler 
av Merdø. Begrunn-
elsen for å innføre 
forbudet er å beskyt-
te sårbare trehusmil-
jøer mot potensiell 
storbrann. 
Tromøy-politiker Nina 
Roland (H) sa i de-
batten at hun ikke 
støtter et forbud fordi 
det vil være vanskelig 
å håndheve.

– Jeg er ikke noe 
glad i fyrverkeri og 
synes det er ufor-
nuftig bruk av pen-
ger, men jeg er imot 
et forbud, sa hun.
Høyres gruppe er delt 
i saken og gruppleder 
Haagen Poppe støtt-
et et forbud med tan-
ke på forebygging. 
Aps Josef Hæier sa 
at hadde det vært 
opp til han villle fyr-
verkeri blitt totalt for-
budt i hele verden.

Områdebranner
– Hver gang jeg hør-
er fyrverkeri rystes 
hele kroppen min, sa 
han. 
Saksbehandler Ing-
unn Kilen Thom-
assen sier til Lokal-
avisen Geita at 
forbudssonene er 
fastsatt i samarbeid 
med planavdelingen.
 – Kriterier for 
områd ene sam svarer 
med riksantikvarens 
defi nisjon av tette 
trehusmiljøer, der 
brannfaren er stor 
og faren for område-
branner er over-
hengende. Les mer 
på geita.no.

Fire nye år i nasjonalparkstyret

HJERTESONESTATUS:  Sandnes skole har fått Hjerte-
sone-status. Fra venstre: Elen Regine Lauvhjell i Trygg Tra-
fi kk, daværende varaordfører Terje Østebø Eikin, FAU-re-
presentant Lene Cherize Haugland og rektor Synnøve 
Solheim Pedersen.   Foto: Esben Holm Eskelund

I bystyremøtet i november 
løftet Kylland frem Hove-
saken i starten av møtet. 
Han tok til orde for at tiden 
er inne for at bystyret 

avklarer om det fi nnes 
grunnlag for å ta opp 
reguleringssaken for cam-
pingområdet på nytt.
 – Flere partier varslet 
i valgkampen at planen 
måtte på bystyrets saks-
kartet snarest for en 
endring av planen ved å 
legge hele området ut til 
LNF, heter det i et notat han 
fi kk protokollført fra møtet.

Kylland varsler i notatet 
at saken vil tas opp i for-
bindelse med bystyrets 
behandling av budsjett og 

handlingsplan i desember.
 – Det vil bli fremmet et 
tilleggsforslag om mulig 
igangsettelse av om regul-
er ing av Hoveodden 
gjennom ny sak til bystyret 
som er basert på de vurde-
ringene som fremkommer, 
heter det.
         Les hele artikkelen:

Opposisjonsleder 
Anders Kylland 
(Frp) varsler at 
Hove-saken løftes 
inn i behandlingen 
av budsjett- og 
handlingsplanen.

ESBEN HOLM ESKELUND
esben@geita.no

HOVE-SAKEN: Anders 
Kyll and (Frp) løfter Hove- 
saken inn i en ny bystyre-
periode.  

HOVE-SAKEN:

Skal legge frem forslag
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Siden 1905 har kvalitet vært det 
fremste varemerket hos oss i 
     Olsens Handelsgartneri.

Vi leverer kortreiste produkter,
og vår blomsterdekoratør med
fagbrev hjelper deg gjerne med
dekorasjoner til alle anledninger.

Vi er med i Euroflorist og nå
kan du si det med blomter i 
hele verden fra Tromøy!

Velkommen innom til en
hyggelig julehandel!

Vi har åpent: Man-Fre: 08.00-19.00 Lør: 08.00-17.00 Søn: 12.00-17.00

Annonse



I forslaget til budsjett for neste 
år går det frem at kommune-
direktøren vil kutte 100.000 
kroner i driftsstøtte til  lysløyper. 
Det betyr at om bystyret går 
for budsjettforslaget, vil til-
skuddet fjernes helt fra og med 
2024-budsjettet.

Da det daværende bystyre-
fl ertallet i 2021 banket budsjett 
og handlingsplan for de fi re 
neste årene ble det lagt inn 

nettopp 100.000 kroner til drift 
av lysløyper.

Kuttet kan ramme løypene både 
på Brattekleiv og Sandnes om 
bystyret gir tilslutning til det. 
Lederne i idrettslagene er ikke 
fornøyde med forslaget.

Uheldig
Styreleder Anders Hall Jomaas 
i Trauma idrettsforening kaller 
nyheten kjedelig og overrask-
ende. Han sier at om støtten 
kuttes vil alt foreningens arbeid 
med drift og vedlikehold hentes 
fra klubbens øvrige midler.

 – Kommunen har satt av 
100.000 kroner til drift av private 
lysløyper de siste årene, og vi 
har fått en tredjedel av disse 
midlene. Dette brukes til ved-
likehold av underlag, utskifting 

av kostbare lyspærer.  Vi synes 
dette er uheldig og en skjev-
fordeling internt i kommunen, 
sier han. 
Jomaas peker på at kommunen 
gjennom bygartneren har det 
totale drifts- og økonomi-
ansvaret for mange av de andre 
løypene i kommunen.

Mye mer vrient
For Tromøy IL, som drifter 
løypa ved Sandnes, vil et slikt 
kutt også treff e direkte inn i 
klubbøkonomien.
 – Det vil bety at vi ikke har 
mulighet til å investere i frem-
tidig utvikling av løypenettet 
vårt og i tillegg vanskeligere vil 
kunne fi nne ressurser til vedlike-
hold av eksisterende behov, sier 
styreleder Runar Edvardsen.

Når lysanlegget med tiden må 

byttes ut vil det være mye mer 
vrient å fi nne penger til det. 
Arrangementer og drift av lav-
terskeltilbud kan også bli mer 
komplisert av å få til. Kjøring 
av skispor og aktiviteter må bli 
enda mer dugnadsbasert og 
vanskeligere å fi nne penger til.

Han mener det er beklagelig at 
kommuneadministrasjonen ikke 
anser lysløyper som så viktig 
til tross for at politikere nevner 
slike ting som en viktig del av 
nærmiljøet.
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ESBEN HOLM ESKELUND
esben@geita.no

TILSKUDDSKUTT: Drift og vedlikehold kan bli krevende for idrettsforeningene på Tromøy.  Arkivfoto

Kuttforslag rammer lysløypeneKuttforslag rammer lysløypene

DRIFTSSTØTTE: Styreleder Anders Hall Jomaas i Trauma mener 
forslaget åpner for skjevfordeling. Arkivfoto

Idrettslag som drifter lys-
løyper kan måtte se langt 
etter støtte neste år.

 TELEFON: 3700 5700 | MAIL: POSTERACOM.NO
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I september inviterte Tromøy 
historielag til nok en historisk 
vandring i historie som er i ferd 
med å bli borte. 

Rundt 180 mennesker hadde 
møtt frem for å bli med på 
omvisning på det tidligere 
industristedet Pusnes, som nå 
er regulert til en storstilt bolig
utbygging som gjør at de gamle 
industrihallene skal jevnes med 
jorden. 

Her var det lagt opp til en to 
timer lang vandring, hvor gamle 
minner og gode historier om 
hjørnesteinsbedriften ble delt 
av personer med førstehånds 
kunnskap om det som foregikk 
på området.

Komplett bedrift
Historielaget hadde hanket 
inn Einar Ødegaard (88), som 
jobbet på Pusnes gjennom skift
ende tider i nesten 50 år. 

Med for å krydre historie
fortellingen var også Knut 
Ødegaard og Hans Andreas 
Hansen. Tromøymannen Finn 
Falck fikk også fortelle om sine 
tilknytninger til Pusnes gjennom 
tiden, og om hvordan Skilsøy ble 
landfast til Tromøy. Blant følget 
var det flere tidligere Pusnes-
ansatte med ulike erfaringer  
i ulike roller som visergutt
oppgaver til maskinister.

– Dette var en utrolig komplett 
bedrift, fortalte Hansen.

Verdens største
Tromøymannen kom som 
unggutt inn i Pusnessfæren, 
fikk sin opplæring her – noe 
som ga grunnlag for videre 
utdanning i livet. Han fortalte 
om hvordan Pusnes har vært 
viktig på mange andre måter 
utover bare å være en bedrift. 
Det var også et sted for deling 

av kunnskap, vennskap og ikke 
minst politisk engasjement. 

Flere ganger ble det fortalt 
om industrielle fremskritt, som 
stadig satte virksomheten på 
Tromøy som en verdens største 
i sitt slag.

På geita.no kan du søke frem 
artikkelen eller du kan lettvint 
skanne  koden under, bli 
abonnent og så få tilgang til å 
se flere bilder og høre opptak 
fra omvisningen.
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Les hele artikkelen (abo):

 
ESBEN HOLM ESKELUND

esben@geita.no

Nesten 200 mennesker 
brukte muligheten til å 
få se Pusnes Mekaniske 
Verksted en siste gang.

Vandret i Pusnes Vandret i Pusnes 
industrihistorieindustrihistorie

HISTORISK VANDRING: Tromøy historielag inviterte til vandring for en siste gang på det tidligere industriområdet på Pusnes. På Lokalavisen Geita (Geita.no) kan du høre 
utdrag fra fortellinger fra foredragsholderne som var med på den helt spesielle turen. Foto: Esben Holm Eskelund

FØRSTEHÅNDSKILDE: Hans Andreas Hansen var en av flere 
som med førstehånds kunnskap kunne fortelle om Pusnes og 
miljøet der. Foto: Esben Holm Eskelund
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  God jul & 
godt nyttår!

Alle typer snekkerarbeid

Med kortreist instruktør fra 
Krøgenes er tirsdagstrimmen 
blitt en ukentlig treningsøkt 
for en rekke tromøytrimmere. 
Primus motor for trim satsingen 
på i Tromøy helselag, Synnøve 
Bjerkholt, forteller om en 
veldig utvikling av tilbudet fra 
oppstarten.
 – Da vi begynte var vi tre-fi re 
stykker og nå ligger det på 
mellom 20 og 30 hver gang. 

Trygg trening
Et kvarter før treningsøkta 
på én time skal sette i gang 
strømmer det på med damer 
som vil være med på dagens 
mosjon. Hver tirsdag for-
vand les den store salen på 
menighets huset på Tybakken 
til et «treningsstudio» og fra 
scenen er det Marit Andersen 
som har kommandoen.

Det varmes opp med gåing, 
tøying, strekking og mange 
andre øvelser. Musikken 
spiller i mer eller mindre takt 
med mosjonistene, som denne 
formiddagen varmer opp med 
«Hakuna Matata». Og det ser 
virkelig slik ut, bekymringsløst 
og problemfritt å henge med.
Bjerkholt er veldig glad for at 
Andersen er med, for hun viser 
hvordan alle øvelsene skal 

gjøres slik at de som er med 
skal unngå å pådra seg skader.
 – Hun forteller oss hvilke 
muskler vi bruker, og det er 
veldig fi nt fordi det da blir trygt 
å bruke de musklene. Vi passer 
veldig godt på henne.

Helsegevinst
Bjerkholt er ikke i tvil om 
helsegevinsten.
 – Har du vonde hofter, for 
eksempel, og våkner hvor det 
er stivt og det er vondt å bevege 
seg, trenger du ikke ta smerte-
stillende når du vet at du skal på 
tirsdagstrimmen. Etter trimmen 
er det helt borte, det er noe med 
jobbingen med musklene som 
er smertestillende. Dette er 
veldig nyttig og folkehelse de 
lux, sier hun. 

Trivelig og sosialt er det å være 

med, også etter treningsøkta 
hvor damene i varierende 
alder samles for å være sosiale. 
Damer og kaff ekos er i manges 
ører synonymt med kake, men 
etter tirsdagstrimmen serveres 
det ikke et eneste kakestykke.  
 – Vi har aldri kake her! 
kommer det kontant.

ESBEN HOLM ESKELUND 
esben@geita.no

TIRSDAGSTRIMMEN: Målet for tirsdagstrimmen i Tromøy helselag er slett ikke å brenne kalorier. Lokalavisen Geita ble med på en økt.   Foto: Esben Holm Eskelund

Treningstimen der målet Treningstimen der målet 
ikke er å brenne kalorierikke er å brenne kalorier

TIRSDAGSTRIM: Synnøve Bjerkholt i Tromøy helselag og instruktør 
Marit Andersen (t.h.) gleder seg over tilbudet som nå har vært mulig å 
holde på med i ni år. 

I ni år har tirsdagstrimmen 
i regi av Tromøy helselag 
bare vokst i omfang og 
fokuset er slett ikke på 
kalorier.

Les hele artikkelen (abo):
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TEKKE

SNOR GRAVE GÅRDS - 
ROM LIKE

RENNE
SPISTE

INDISK
BRØD

STEDS - 
NAVN

UJEVN
STRIM - 

MEL

PIKE - 
NAVN

FARTØY

JULE - 
MAT

BYRDE
VELDIG

DYR
EKSI - 

STERER

SKREMT
SKJUL STREV SKOLE - 

BARN SMYKKE

REST - 
PRO - 
DUKT

DRIKKE

HENDER
PUSS

SMIG - 
RER

TONE
JAP.

SKUE - 
SPILL

STEDS - 
NAVN
DAN - 
MARK

LIKE MÅNED
TONE

LIKE STEDS - 
NAVN

JULE - 
MAT

INNE - 
HAVERE HYGGE AVIS

Kryssordforfatter Ragni Maria Hafsten   e-post: ragni@skrivesmurfen.no   Hjemmeside: http://www.skrivesmurfen.no

TROMØYKRYSSORD     Én vinner får et halvt års digitalt abonnement 
på Lokal avisen Geita. Send riktig løsning innen 7. 

januar 2024. Adresse: kryssord@geita.no
   Husk navn, adresse og telefonnummer!
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Kryssordforfatter Ragni Maria Hafsten   e-post: ragni@skrivesmurfen.no
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«Prosjekt Valen 360°» omtales 
prosjektet i emning på Merdø 
som. Mens det i gamle dager 
fungerte som utkikkspunkt, 
har Loshytta og utkikksposten 
på Valen på Merdø i dag mest 
kultur historisk betydning.

Historisk viktig
I en søknad til Raet nasjonal-
park går det frem at Merdø 

velforening nå ønsker å få 
komme i gang med prosjektet, 
som startet i uthavna i sommer 
og var tema på velforeningens 
årsmøte.

 – Vi jobber for å ivareta den 
historiske betydningen ved å 
gjenopprette Valen som utkikk-
spunkt med utsiktsiktlinjer til 
sjøen og skipsleia øya rundt, 
heter det i søknaden.

Det viktige punktet langs 
kysten er i ferd med å gro 
igjen. Utsikten ga i tidligere 
tider god oversikt i godt vær 
over hovedleia fra Homborsund, 
nordenden av Tromøy og videre 
mot Lyngør.

Savner utsikten
– I dag er mye av utsikten borte, 
særlig mot skjær, svaberg og 
rullesteinstrender spesielt 
mot østsiden av øya mye på 
grunn av menneskeskapte kli-
maendringer blant annet med 
planting av verneskog på 50-60 
og 70-tallet på østsiden av øya 
og redusert beitevirksomhet, 
skriver Elisabeth Drange på 
vegne av prosjektgruppa.

I årsmøtereferatet heter det 
at mange savner utsikten fra 
Valen.

Gror igjen
Planen er å kunne gå løs på 
vegetasjonen for å gjenopprette 

historiske siktlinjer. I utsikten 
fra Loshytta og den berømte 
Merdø-kanonen er det snart 
gjengrodd i retning fyret. I andre 
utsiktslinjer begynner høyreist 
bjørkeskog å kreve utsikten.

Landemerker
– Linjene er forsøkt strukket 
slik at de spiller på lag med 
forvaltningsplanen for Raet 
og allerede eksisterende åpne 
soner i Raet, ved å åpne noen 
strategiske gløtt til kjente lande-
merker ved sjøen gjennom de 
tette vegetasjonsbeltene, uten 
å gjøre inngrepene i Raet eller 
verneskogen alt for stort og 
uoverkommelig.

Dugnadsinnsats
For å gjennomføre jobben 
er det i første rekke planlagt 
utstrakt dugnadsinnsats i 
samråd med grunneiere, vel-
foreningen, Merdøgaard og 
Raet nasjonalpark.

ESBEN HOLM ESKELUND
esben@geita.no

GJENÅPNING: På Merdø er det satt i gang initiativ for å gjenåpne gamle siktlinjer fra Valen og Loshytta.  Foto: Esben Holm Eskelund

Drømmer om å gjenskape 
losens utsikt

Merdø velforening tar 
initiativ til å gjenåpne 
utsikten fra Merdøs tak.

  Les mer på nett 
2. desember (abo):

Våre tradisjonelle gaveesker
– nå miljøvennlig uten plast!



Arendal Boligbyggelag 
samarbeid er med 22 andre 
bolig byggelag i Norge. Det 
gir mange fordeler både lok-
alt og andre steder. 

Ansienniteten er ekstra viktig 
når en bolig skal kjøpes – og 
derfor er det viktig å være 
medlem lengst mulig. Mel-
der du barnet inn i dag, kan 
barn et komme lengst frem 
i køen når de skal kjøpe seg 
bolig, dersom de bruker for-
kjøpsretten. Medlemskapet 
er også gratis frem til det året 

man fyller 18 år. Kjøper du 
eksempelvis et medlemskap 
til noen som er fem år, får de 
ingen regning fra oss før det 
året det fyller 18. Barnet har 
samtidig opparbeidet seg an-
siennitet for alle årene de har 
vært medlem. 

Glad for medlemskap
Da Gunn Marit og Svein 
Håk on Børstad valgte å kjøpe 
juniormedlemsskap til sine 
tre barn, hadde de en plan. 
De har selv hatt stor nytt e 
av medlemskapet og fi kk 

dermed en god start i eta-
bleringsfasen. 
 - Vi håper våre tre barn vil 
få de samme fordelene med 
at vi melder dem inn tidlig og 
er med på å bygge ansienni-
tet, sier Svein Håkon.
De valgte å melde inn alle tre 
barna da de skjønte viktig-
heten av å være tidlig ute med 
medlemskap.
 - Jeg ble veldig glad da 
mamma og pappa meldte meg 
inn i Arendal Boligbyggelag, 
for da får jeg mange fordeler 
når jeg skal kjøpe meg leilig-
het. Da kan jeg komme foran 
mange andre i køen, sier den 
12 år gamle sønnen i huset, 
Jacob.

Mye å velge i
Som medlem i Arendal 
Boligbyggelag har man 

forkjøps rett på om lag 2.000 
leilig heter lokalt, og mer enn 
90.000 leiligheter i hele Nor-
g e. Det betyr at et medlem 
i Arendal også kan benytte 
forkjøpsretten til en bolig i 
Harstad, eller andre steder 
man ønsker å bosette seg ett-
er hvert.
 - Da vi hørte dette var vi 
ikke i tvil. Barna våre skull e 
meldes inn for å få disse 
fordel ene. Vi vet jo aldri hvor 
de ender opp, sier Gunn Mar-
it. 
Hun ser også at fl ere and-
re familiemedlemmer kan 
komme til å få medlemskap 
i gave. 
 - Siden det er så mange 
fordeler med å være medlem, 
skal man ikke se bort fra at 
det ender opp en konvolutt 
under jule treet eller i en burs-

dagsgave til store eller små i 
fremtiden, siden ansiennite-
ten er så viktig, sier hun.

Egenkapital til mange
Barna til familien Børstad er 
9, 11 og 12 år gamle. Foreld-
rene har innsett at de ikke 
kan stille med egenkapital til 
alle når de skal ut på bolig-
markedet.
 - Det kommer til å skje 
nesten samtidig og da er det 
mye egenkapital som må til, 
om de skal komme inn på 
bolig markedet uten å være 
medlem i Arendal Bolig-
byggelag. Med medlemskap 
er det organisert på en annen 
måte som gjør at man kan 
komme enklere til en boform 
som passer deg, sier Svein 
Håkon.
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Julegave med fordeler Julegave med fordeler 
inn i fremtideninn i fremtiden

Foreldrene i familien Børstad kjøpte medlemskap 
i Arendal Boligbyggelag til sine tre barn for å sikre 
fremtiden deres i boligmarkedet. Nå kan du også kjøpe 
medlemskap i julegave og skaff e god ansiennitet til dine 
barn eller barnebarn, når de skal ut på boligmarkedet.

Annonse fra Arendal Boligbyggelag

Gi et medlemskap i dag!

www.arendalbbl.no

Gi et medlemskap i gave 
og få med to gratis

kinobilletter!



I høst var det mulig for fri
villige lag og foreninger å 

søke på fylkeskommunens 
ekstraordinære tilskuddspott 
for frivillig heten i fylket.

Mekkesatsing
Tromøy fritidsklubb satser på 
å bygge opp et bred spektret 
fritidstilbud under klubb
paraplyen. En mekkeklubb 
der man kan skru på nær 
sagt alt det hjertet og hjernen 
begjæ rer, om det er moped
er, sykler, gressklippere eller 
andre ting er et av satsings
områdene. For få få fart på 
prosjektet søkte klubben om 
støtte på 71.000 kroner til 

prosjektet fra Agder fylkes
kommune, i et totalbudsjett 
for driften på 271.000 kroner. 
I dette inngår det blant ann
et lønnsmidler til ungdoms
arbeider i 20 prosent stilling, 
frivillige ungdoms arbeidere, 
egenandel og private gaver.

Spillsenter
I klubblokalenes kjeller er et 
esport senter under opp
bygging, der spill står i fokus. 
Til denne satsingen søk
te klubben om ca. 142.000 
kron er i tilskudd til et budsjett 
på 415.000 kroner. Tromøy 

fritids klubb regnet inn totalt 
30.000 kroner for å kunne 
gjennomføre et åpnings
arrangement når det hele er 
klart til snorklipping. Hoved
utvalg for næring, kultur og 
miljø i fylkeskomunnen ved
tok 21. november å gi 75.000 
kroner til satsingen.
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STOLPEJAKTEN: Nissestolper er på plass i Aren-
dal, men på Hove har ikke nissene gjort sitt inntog. 
 Foto: Stolpejakten Arendal

Måljeger ier i
Traumaa

I årets serierunde har den unge 
Tromøy-mannen markert seg som en 
solid spiller, som har produsert mål 
på mål for Trauma i fjerdedivisjon. 
At han har målfot med venstrebeinet 
viste han til fulle i den avsluttende 
kampen mot Hisøy tidlig i november. 
Ikke mindre enn fire scoringer leverte 
han for Trauma før dommeren blåste 
sesongen i mål.

23 mål
I årets runde har Bekkvik satt inn hele 
23 mål for Trauma, og bidratt til at 
laget holdt seg høyt på tabellen og 
landet på en fjerdeplass. Trauma-
spilleren sitter igjen med opplevelsen 
av at det har vært en gøyal sesong.
 –  Ja, synes det har vært en 
veldig gøy sesong totalt sett. Mange 
spennende lokaloppgjør, som er 
kjempegøy å være med på, sier han 
til Lokalavisen Geita.
Trauma hadde ambisjoner om å 
kjempe helt i toppen av tabellen, men 
det håpet glapp, ifølge Bekkvik, litt for 
tidlig. Underveis var laget oppe og 
snuste på tredjeplassen på tabellen. 

Mye spilletid
Uansett synes Bekkvik han har fått 
vise seg frem.
 – Personlig har jeg fått spilt mer 
enn jeg kanskje hadde forventet før 
sesongen, og jeg har hatt det veldig 
gøy med fotballen vi har spilt i år, 
sier han.
Han har ikke satt noe mål for 2024-
sesongen enda. Det er fordi han ikke 
vet hvordan laget kommer til å se ut.
 – I utgangspunktet vil jeg jo si det 

må være å gjøre det enda bedre 
både som et lag og med tanke på 
personlig utvikling. Bekkvik legger 

til at  planen hans for neste år er 
fortsatt å spille i Trauma.

Thomas Emil Bekkvik (24) 
har markert seg som en solid 
spiss for Traumas herrelag i 
4.divisjon denne sesongen.

TRAUMA A-LAG: Traumas A-lag gjorde god innsats og havnet på den øvre del 
av tabellen etter spil i fjerdedivisjon.  
 Foto: Per Christian Bekkvik

 
ESBEN HOLM ESKELUND

esben@geita.no

Skrekkelig Halloween:

Over 2.000 stolpejegere

Tidlig i sommer 
åpnet den aller 
første stolpejakt-
løypa på Tromøy. 

Bak står stolpe
jaktentusiast En
dre Gundersen, 
som sammen med 
samboer en Grethe 
Enger, laget løype i 
Hoveområdet ett er 
først å ha fått på plass 
en løype i sentrums
nære Arendal.

Siden løypa ble åpnet 
for jakt er det mange 
som har funnet vei
en til Tromøy og har 
regist rert stolpefunn.I

Passert 2.000

Tall fra tidlig i  okto
ber forteller at 2.217 
personer har besøkt 
stolpene på Hovetu
ren. Gundersen regn
er med at det blir flere 
innen årsskiftet.

– Det blir nok noen 
flere før vi tar de ned 
i januar, sier Gunder
sen til Lokalavisen 
Geita.

Nylig lanserte 
entusiast ene i Aren
dal også en ny løype 
på rundt fem kilome
ter i nærområdet til 
sentrum, med stolper 
utført i nisse tema. 
Denne vil være til
gjengelig å gå for 
å registrere stolper 
frem til og med nytt
årsaften.
Stolpejaktkonseptet

har blitt en svært 
populær aktivitet for 
mange i hele Norge. 
Ifølge Gundersen er 
det over 137.000 re
gistrerte stolpejegere 
i landet, som i slutten 
av mars i år hadde 
registrert 7,8 millio
ner stolper. 

Flottest i Norge
Det blir et betydelig 
antall mennesker, 
skritt og turer med 
masse folkehelse i.
 – Dette er et lav
terskel mosjonstilbud 
for alle mennesker, 
sa Gundersen da Ho
veløypa åpnet.

Ifølge den lok
ale stolpe jakt
løypeleggeren skal 
løypa i Raet nasjonal
park og Hove frilufts
område uoffisielt ha 
blitt kåret til den flott
este av alle stolpe
jaktløyper i Norge i 
år.

Godt fornøyd
I Hove leirsenter er 
leirledelsen veldig 
godt fornøyd med 
det nye turløype
tilskuddet.

 – Det er en ildsjel 
som har organisert 
dette meget godt. Det 
er svært hyggelig at 
så mange har tatt tu
ren til Hove, sier  Terj e 
Stalleland, daglig led
er i Hove drifts og 
utviklingsselskap as 
til Lokalavisen Geita.

Får penger til utvikling av 
mekkeklubb og gaming
Både mekkeklubb og 
spillsenter er under 
oppbygging i Tromøy 
fritidsklubb. Klubben 
søkte støtte for å 
kunne satse ytterligere.

 
ESBEN HOLM ESKELUND

esben@geita.no

TROMØY FRITIDSKLUBB: Mekketilbudet i klubben er under opp-
bygging, det samme er et gamingsenter. Nå søkes det om fylkeskom-
munal støtte.   Foto: Esben Holm Eskelund

TOPPSCORER: Thomas Emil Bekkvik har denne sesongen scoret desidert 
flest mål i 4. divisjon. Foto: Per Christian Bekkvik
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For tre år siden gjorde Cathrine 
Christensen, med god hjelp av 
sin mann, oppgraderinger i 
salgsboden i Ugelsmyr.
 – Joda, det tusler og går. Det 
er noen innom, sier innehaveren 
til Lokalavisen Geita.
Noen faste kunder har det også 
blitt etterhvert, og Cahrine for-
teller at det er fl ere venninner 
som kommer til boden for å 
handle litt, og det kan ta langt 

tid før de dra derfra igjen fordi 
de har det så trivelig.

Nips og nytte
I salgsboden er det selvbetje-
ning ved kjøp av varer, og det 
er litt av hvert å velge i av pynte-
gjenstander og nyttige saker.
 – Mange kaller dette for 
honning boden, smiler hun 
under nisselua.
Honningen som man kan kjøpe i 
bua er så kortreist det er mulig å 
få den. Den er nemlig produsert 
av en lokal birøkter på Skare.
 – Nå har jeg fått inn en ny 
ladning av denne veldig gode 
honningen, sier hun.

Lager mye selv
Christensen forteller at hun har 
laget mye av det som selges i 
boden, men hun tar også inn 

varer andre ønsker å få omset-
ning på, mot en liten provisjon.
 – Jeg gjør ikke dette for å 
tjene så mye, men det er fi nt å 
ha et mål for det jeg lager.
I den lille døgnåpne butikken er 
det håndmalte steiner med fl otte 
motiver i sterke farger, dekora-
sjoner med drivved, blikkbokser 
pyntet til skikkelig julestemning 
og en mengde rarieteter. Noen 
produkter er helt nye, mens 
andre er antikvariske og brukte 
saker hun har kjøpt for å kunne 
selge i boden. 
 – Jeg prøver å fi nne gode 
kjøp, som jeg kan tjene litt på, 
sier hun. 
Men kunsten, forteller Cathrine, 
er å unngå å kjøpe inn ting hun 
selv vil beholde, for da vil det 
bli alt for fullt. 
Det er også mulig for folk å 

bestille kjøp via salgsbodens 
gruppe på Facebook.
 – Ja, man kan bestille det 

jeg legger ut der og hente 
det i boden, sier kremmeren i 
Ugelsmyr.

UGELSMYR SALGSBOD: Cathrine Topp Christensen har mye forskjellig til salgs i boden. Litt julepynt er det naturligvis også mulig å fi nne.   Foto: Esben Holm Eskelund

I den helt spesielle salgs-
boden i Ugelsmyr har 
jula begynt å gjøre sitt 
inntog.

ESBEN HOLM ESKELUND
esben@geita.no

SALGSBOD: Cathrine lager ting hun selger i boden, som er selv-
betjent og døgnåpen. Foto: Esben Holm Eskelund

– Halve moroa er å slå av en prat– Halve moroa er å slå av en prat

JUL I BRYGGERHUSET: Anne Dorthe Svend-
sen har også i år åpent utsalg i bryggerhuset i 
Ytre Revesand.  Arkivfoto

I fl ere år har Anne Dorthe og Harr y 
Svendsen drevet en liten butikk i bryg-
gerhuset sitt i Fredvig. Den fi nner du 
plassert langs Ytre Reve sandsvei. 
om du tar turen rundt «Null en». Nå 
er butikken klar for jule sesongen 
med lokalt produserte varer.

Håndverksvarer
– Vi selger strikk, hekling og tre-

arbeider, og i år selger vi også Bentes 
kalender, te og bedehusboka, for teller 
Anne Dorthe til Lokal avisen Geita.

Lørdagsåpent
Butikken er ofte åpen litt nå og da, 
men det planlegges også litt.
 – I år har vi lørdagsåpent 2. 
og 9. desember, forteller hun.
Vanligvis pleier utsalget å være 
åpent noen timer på kvelden tirs-
dager og torsdager. 

Tidligere år har bryggerhuset hatt 
form av julemarked på denne tiden 
av året. Etter koronatiden har det 
vist seg at droppinn har vært en god 
løsning. 

19. desember i år vil det være siste 
mulighet til å besøke julebutikken i - i 
alle fall nesten.

–  Hvis det er noen som gjerne vil inn 
er det bare å ta kontakt for å gjøre 
en avtale for å komme innom, sier 
hun.

Anne Dorthe gleder seg over alle 
som kommer innom både somm-
er og vinter for å besøke den lille 
butikk en i det autentiske Revesand,

– Halve moroa er jo å slå av en prat 
med de som kommer forbi, sier hun.

I bryggerhuset i Fredvig er jule-
butikken åpen. Innehaverne 
gleder seg over alle som 
fi nner veien til utsalget i Ytre 
Revesand.
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 37-åringen fra Tromøy er 
aktuell som filmfotograf i kino-
filmen «Bunadsgeriljaen», som 
hadde verdenspremiere under 
filmfestivalen i Haugesund i 
august. Nylig ble dokument
aren satt opp for lokal visning i 
Arendal kino med påfølgende 
debatt om status for syke-
husNorge. Temaet i filmen er 
en Anja Cecilie Solviks kamp 
for å beholde fødeavdelingen i 
Kristiansund, hvor hun ikler seg 
bunad og lover å ikke ta den av 
igjen før avdelingen er reddet. 
Slike historier fenger filmfoto-
grafens dokumentariske hjerte.

Får oppleve mye
–  Det er på en måte litt magisk. 
Jeg føler at jeg har verdens 
beste jobb, og jeg skjønner 
ikke at ingen andre vil ha den 
jobben. Jeg settes på det 
spenn ende som skjer, og kan 
trø over mange dør terskler som 
jeg ellers ikke hadde kunnet, 
sier hun til Lokalavisen Geita. 
Hun beskriver hvordan det er å 
få tilgang til noe over lengre tid 

og å føle på kroppen hvordan 
det er å være fotballspiller, 
aksjonist eller medlem i et black 
metalband. Det er noe ganske 
annerledes enn pressefotografi 
og journalistikk, som hun synes 
er kortvarig.
 – Det som driver meg er at det 
er noe som er viktig å fortelle til 
samfunnet, sier hun.

Fotograf for suksess-serie
Maja ble også hentet inn som 
fotograf i den verdensberømte 
NRKserien Skam, som gikk 
sin seiersgang for noen få år 
tilbake. Det beskriver hun som 
et annerledes prosjekt enn 
å jobbe med filmen om føde
avdelingen i Kristiansund, som 
var en av og påjobb gjennom 
flere år og det slett ikke var 
skuespillere i tildelte roller, men 
mennesker som kjemper for en 
viktig sak. Fellesnevneren er der 
likevel.
 – Man føler at man 
gjør en viktig samfunns-
oppgave, sier hun. 
Mens Skamserien ble filmet 
tok den etter hvert helt av, 
men det la ikke produksjonen 
veldig merke til fordi de var mest 
opptatt av å fortsette å produ-
sere episoder.
 – Men det var veldig gøy å 
være med på selv om vi jobbet 
veldig mye. Det er gøy å høre at 
ungdommer ser på det nå også. 
Jeg føler at jeg har vært med på 
noe viktig, sier hun.

Å få en film hun selv har vært 
med på å lage, satt opp på kino-
lerretet i hjembyen synes hun 
er stort.
 – En film på kino er liksom det 
største man kan gjøre kunst
nerisk. Det å kunne engasjere 
folk i en kinosal synes jeg er 
stort, sier hun.
Premieren var likevel med litt 
bismak, ettersom historien ikke 

endte så godt.
 – Det ble på en måte en 
slags dualitet i det å stå i 
fin kjole på rød løper og 
med champagne, sier hun. 
Hun mener fokuset på det som 
skjer i sykehusNorge er vik-
tig ere enn noen gang og at det 
føles bra å kunne sette fokus 
på det.

– Så kan kanskje folk våkne litt? 
spør hun.

Regissørdebut
Den ivrige dokumentaristen 
har stadig ting på gang, og er 
nå i gang med å filme et nytt 
prosjekt. Det er av et ganske 
annet kaliber enn kampen for 
en fødeavdeling i distriktene.
 – Jeg følger «Witch Club 

Satan», som er et feministisk 
prosjekt med tre jenter som er 
hekser og prøver å slå gjennom  
med musikken sin. De er up and 
coming, sier hun.
Dokumentar prosjektet bærer 
tittelen «Ololyga» og har fått 
250.000 kroner i støtte fra 
Midtnorsk filmsenter, og er et 
prosjekt hvor filmfotografen fra 

Tromøy også står bak manus 
og regi, ifølge omtalen på film-
senterets nettsted.
 – Dette er fortsatt under 
ut vikling. Vii driver og snakker 
om det nå. Det blir spennende 
å se hvor populære de blir. De 
slipper album til neste år og 
mange spår dem en lys fremtid, 
sier hun.

 
ESBEN HOLM ESKELUND

esben@geita.no

Maja Holand forteller hist
oriermedfilmfotografi.
– Jeg skjønner ikke at
ingen andre vil haden
jobben.

PÅ PLAKATEN: Det er ikke hver dag man har sin egen film på plakaten i egen hjemby. 
 Foto: Tonje Salgado Holand

VIKTIGE HISTORIER: Maja Holand fra Tromøy forteller historier med levende foto og har vært med på flere prosjekter som hun mener er viktige for samfunnet. Her fra opptak av 
dokumentarfilmen «Bunadsgeriljaen».  Foto: Fenris film

Drives av å fortelle historier Drives av å fortelle historier 
som er viktig å få fremsom er viktig å få frem

Lesheleartikkelen1.des:



Så godt og så riktig sagt, og som 
klart kjennetegner frivillighetslivet 
på Tromøy. Flotte fellesskap som 
stiller opp når og der det trengs, og 
som gjerne inviterer fl ere med. Så, 
er du en som tenker litt på om du 
kanskje kunne tenke deg å enga-
sjere deg, så håper jeg du kan la deg 
inspirere gjennom denne artikk-
elen, der jeg vil presentere noen 
av mulighetene. Noen av mulig-
hetene som inviterer til hyggelige 
fellesskap og hygge, med mening. 
Velkommen skal du være!

Sandnes nærmiljøklubb
Bor du i området tilknyttet Sandnes 
oppvekstområde, er du velkommen 
til å bli kjent med andre engasjerte 
torsdag 18. januar kl 19.30, på 
Tromøy IL sitt klubbhus. 
Da inviterer Sandnes nærmiljø-
klubb alle som er engasjert i 
området, til et møte der vi denne 
gang vil se på muligheter for 
hvordan vi sammen kan få til et 
bedre nærmiljøtilbud for elever fra 
4. – 7. trinn. Elever som kanskje 
trenger noe annet enn det som alt 
er etablert. 

Et tidligere og et glimrende 
eksempel på hva et slikt samarbeid 

kan resultere i, er tilbudet i feriene 
som tilbys elever fra mellomtrinnet 
på Sandnes skole. Alle som ønsker 
å bidra inn med det de er gode på, 
hygger seg i lag og inspireres av 
å se hvordan elevene koser seg.  

Tromøy IL er en spesielt viktig 
aktør inn i samarbeidet, som drar 
det meste av arrangement i gang 
med fokus på lek og glede lokalt. 
De stiller til rådighet både et fl ott 
klubbhus og et attraktivt idretts-
anlegg, i tillegg til «BUA» med 
masse fl ott utsyr som lånes ut, til 
stor glede for befolkningen.

En stor hilsen fra Synnøve, rektor 
ved Sandnes skole, som er utrolig 
takknemlig for det positive samar-
beidet som har utviklet seg knyttet 
til Sandes oppvekstområde. Hun 
er imponert over innsatsen som 
gjøres, og setter stor pris på å bli 
invitert med. Samarbeidet med 
Emile Pedersen, i den rollen han 

har som et bindeledd mellom 
skole og fritid betyr mye. 

«Rett etter skoletid» 
For ja, i tilbudet rett etter 
skoletid, aktivitetstilbudet for 
mellomtrinnene en dag i uken 
på hver av skolene, invit erer 
vi gjerne fl ere frivillige til å 
være med. Det er viktig at de 
frivillige får oppgaver de er 
komfortable med, så vi legger 
opp til ulike oppgaver og at de 
helst bør være minst to i lag. 
For, det skal jo være hyggelig 
å være med. 

På godt humør blir en jo også, når 
frivillige fra Røde Kors alltid møter 
oss med et smil. Er du nysgjerrig 
og har lyst til å bli kjent med oss 
som er med på Rett etter skole-
tid-tilbudet, er du velkommen til 
refl eksjons- og hygge treff  torsdag 
11. januar kl 18.00, på Tromøy 
frivilligsentral.

Roligheden oppvekstområde 
Gøy å se er det også hvordan 

Tromøy fritidsklubb skyter fart. 
Utrolig mange engasjerte på øya 
har bidratt til denne suksessen 
i tillegg til de mange ungdoms-
ansatte. Det er også gøy at 
ungdommer fra hele kommunen 
fi nner veien til klubben. Da noen 
ble spurt om hvorfor de tok turen, 
kom de blant annet med følgende 
kommentar:
 – Det ikke er noen andre fritids-
klubber som er så gjennom førte 

og med et så attraktivt og variert 
tilbud.

Fritidsklubben har hatt et stort 
fokus på å skape en god ungdoms-
kultur. Flott er det derfor å høre at 
det er trivsel og inkludering som 
preger klubbkveldene. Men, jo mer 
attraktiv klubben blir, desto fl ere 
voksne frivillige trengs også.
Fantastisk er det da, at mødrefore-
ningen til TRAUMA stiller opp 
og arbeider for at klubbhuset vil 
holdes åpent fredagskvelder. De 
kan da ha et blikk på «øvre tak» 
og sikre at ungdommene også her 
kan ha det fi nt. 

Samarbeidet legges merke til, og 
her en liten hilsen fra Lise Dukane, 
rektor Roligheden skole: 

«Jeg er veldig takknemlig for sam-
arbeidet i forhold til «rett etter 
skoletid», og ser at tilbudet er 
populært og viktig for elevene fra 
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Imponerende engasjement, fellesskap Imponerende engasjement, fellesskap 
og samarbeid på Tromøy!og samarbeid på Tromøy!

Som en frivillig så fi nt sa det da det ble servert de lekreste retter 
på bålpanne i skogen, dandert av elever fra Sandnes skole en 
av dagene under høstferiemoro: - Spiller vi på lag, får vi ikke 
bare mer til, men vi har det jo så hyggelig sammen også!

Denne artikkelen er skrevet av Ellen Dale og fi nansiert som 
markeds føring av Tromøy frivilligsentral og 

Tromøy fritidsforum.

 VOKSENFRIVILLIGHET: Nettverksbygging på tvers av ulike grupper og aldre skaper gode relasjoner og godt miljø for de som bor på øya. Vi hå-per at mange ser nytten av dugnad der barna ferdes og er aktive - Trauma mødreforening

På godt humør blir en jo også, når 
frivillige fra Røde Kors alltid møter 

     AKTIVT NÆRMILJØ:  Nis-

sen i Olav Hogganviks utgave 

på den populære nissemar-

sjen i regi av Tromøy IL.

 TRYGGE VOKSNE: Frøydis 
Knudsen lager smoothie rett etter skoletid!
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Imponerende engasjement, fellesskap 
og samarbeid på Tromøy!

5. trinn og oppover. Jeg opplever 
også at det tette samarbeidet med 
Emile og fritidsklubben er viktig, 
for å kunne gi barn og ungdom på 
Tromøy et godt og trygt fritids-
tilbud. Fantastisk også hvordan 
TRAUMA og frivilligheten for øvrig 
stiller opp for barn og unge på øya»

Mødreforeningen til Trauma sier 
det også så fi nt, og oppsummerer 
egentlige mine tanker for denne 
artikkelen med følgende ord: 

«Det positive ved å være voksen-
frivillig i mødreforeningen, er at 
du blir kjent med andre voksne 
i nærmiljøet og deres barn og 
unge. Dugnadsånden smitter også 
over på andre foreldre til å delta 
på dugnader. Hyggelige sosiale 
happeninger sammen og et godt 
samarbeid med andre voksen fri-
villige. Nettverksbygging på tvers 
av ulike grupper og aldre skaper 
gode relasjoner og godt miljø for de 
som bor på øya. Vi håper at mange 

ser nytten av dugnad der barna 
ferdes og er aktive. Dette fremmer 
vennskap og gode og trygge rela-
sjoner i nærmiljøet for både voksne 
og barn/ unge».

Tromøy frivilligsentral ønsker å 
invitere til en inspirasjonssamling 

til våren, der dere alle kan få 
mulighet til å presentere alt det 
fl otte arbeidet dere gjør. Kanskje 
kunne vi også fått kåret årets 
Tromøygeit? Kom gjerne med 
innspill til både inspirasjonssam-
lingen og kriterier for å kåre årets 
Tromøygeit.

Med dette ønsker Tromøy frivillig-
sentral dere alle en riktig fi n juletid, 
med ønsker om at vi sees på nyåret. 
Det er bare å ta kontakt!

Du fi nner oss også på 
facebook.com/tromoy.frivillig-

sentral.no 

TTrroommøøyy
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Tromøy
fritidsklubb
ÅÅ ttiiddeerrÅpningstider
(OGSÅ I FERIER)

TIRSDAG17-21 (7KLASSE TIL 18 ÅR)
FREDAG 19-23 (8. KLASSE TIL 18 ÅR)
SØNDAG 14-18 (7.KLASSE TIL 18 ÅR)

KAFÉ
GAMINGSENTER
MEKKEVERKSTED
DISKOTEK
KINO
SYKLUBB
BILJARD, BORDTENNIS
OG AIRHOCKEY
FRISBEEGOLF
MUSIKKROM

VIL DU BIDRA SOM FRIVILLIG? KONTAKT OSS PÅ TLF: 92281113
@TROMOY_FRITIDSKLUBB

ADRESSE:
SKILSØVEIEN 238
4818 FÆRVIK

 TROMØY RØDE KORS: Inger Walløe (t.v.), Gerd Karlsen og 
Synøve Johansen er blant fl ere som stiller frivillig opp i samar-

beid for et godt oppvekstmiljø på Tromøy.

Imponerende engasjement, fellesskap Imponerende engasjement, fellesskap Imponerende engasjement, fellesskap Imponerende engasjement, fellesskap 

 ÅRETS TROMØYGEIT: Denne fl otte utgaven har friviligsentralen 

fått via Kåre Haaversen. Kanskje kan vi lage kriterier og kåre årets 

Tromøygeit?

Imponerende engasjement, fellesskap Imponerende engasjement, fellesskap 
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 - på lag med deg!

Hos oss får du din egen, faste rådgiver du kan snakke med. Vi følger deg gjennom livets 

ulike faser, og hjelper deg med de behov som oppstår. 

Få et lånetilbud fra oss - sammen nner vi en løsning som passer deg og din økonomi.

agdersparebank.no



Foreningen som jobber fri-
villig for å holde friområdene 
på Hove vakre og fl otte for 
allmenn heten har fått pen-
ger til å ruste opp folkestien, 
som i de senere år også har 
fått stat us som kyststi. Det 
er en søknad til en pott på ti 
mill ioner kroner for ekstra til-
skudd til frivilligheten, som 
har gitt god uttelling for Hoves 
venner.

Betydelig slitasje
I søknaden argumenteres det 
med at bruken av området har 
økt betraktelig og at opprett-
elsen av Raet nasjonalpark i 
2016 har bidratt til ekstra øk-
ning.

– Slitasjen på området er 
betydelig. Hoves venner bru-
ker mye egeninnsats for å ta 
vare på naturen og området. 
I frivillig hetens år 2022 brukte 
vi 3.685 dugnadstimer, skriver 
foreningens penneføre Hans 
Petter Andersen i søknaden.

Fylkeskommunen har gitt til-
sagn om støtte på 75.000 kro-
ner til prosjektet som har en 
kostnadsramme på 130.000 
kroner.

320 tonn grus
Pengene skal gå til en ny run-
de med grus på folkestien slik 
at den fortsatt kan brukes av 
personer med rullestol, gåstol 
og folk med barnevogn. Iføl-
ge søknaden er det behov for 
320 tonn grus for å legge et 
nytt toppdekke på den ca. fem 
kilometer lange stien.

Mange nye bålpanner
I år har Hoves venner lagt ned 
stor dugnadsinnsats i å få på 
plass nytt bålsted ved gapa-
huken langs Folkestien på 
Hoveodden.
I tillegg har arbeidet med å 
rydde opp og fjerne gamle 
bålplasser i fjæra. I slutten 
av august hadde foreningen 

kommet i gang med å sette ut 
tolv nye bålpanner i Hove-om-
rådet, produsert på Vegårshei 
av Hergun Sveiseindustri.

Fortsetter prosjektet
Agder fylkeskommune har 
bidratt med 95.000 kroner i 
støtte for inneværende år.
 –  Vi kommer til å fortsette 
arbeidet med å sanere gamle 
bålplasser, som det er mange 
av på Hove. Men planene for 
2023 er realisert i henhold til 
forventningene og søknaden, 
skriver Hans Petter Andersen 
i foreningen i en rapport om 
prosjektet.
Ifølge rapporten ble det i snitt 
laget klare to bålplasser hver 
dugnadsdag, hvor gamle bål 
er fjernet, båplanner montert 
og det er satt ut vedkasser og 
benker. Den totale prislappen 
for bålplass-prosjektet er på 
ca. 114.000 kroner.

Opprydning
Foreningen som hver eneste 
tirsdag stiller med en stor 
gjeng frivillige på Hove har 
også hatt tirsdagene fulle 
med å rydde opp et vær og 
vind. I høst har naturkrefte-
ne sørget for at fl ere trær har 
bukket und er og lagt seg over 

tur stier, og som foreningens 
frivillige har ryddet opp litt 
etter litt. Det var trær som lå 
over stier eller sto i fare for å 
falle ned som ble prioritert.

Åpnet utsikt
Ifølge Hoves venner på Face-

book er det også lagt ned be-
tydelig arbeid i å rydde kratt 
på den gamle stillingen fra 
krigens dager med utsikt over 
sjøen og mot Øddegabet mell-
om Hoveodden og Gjessøya.
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ÅPNET UTSIKT: Langs stien og på toppen rundt den gamle krigsinstallasjonen på Hoveodden har Hoves venner ryddet i kratt og åpnet utsikt mot sjøen. Foto:  Hoves venner

ESBEN HOLM ESKELUND
esben@geita.no

Hoves Venner er tildelt 
ekstra penger fra fylkes-
kommunen til ny grus på 
folkestien. Et stort arbeid 
for å få på plass verne-
vennlige bålplasser har 
også blitt utført.

Travelt år for Hoves Travelt år for Hoves 
venner, nye prosjek-venner, nye prosjek-
ter i venteter i vente

ESBEN HOLM ESKELUND
esben@geita.no

OPPRYDNING: Falne trær etter høststormenes herjinger er ingen 
sak for Hoves venner.  Foto: Hoves venner

Du kan kvitte deg med loppene allerede før jule allerede før jul

Lions Tromøy arrangerer 
hvert år loppemarked i Hove 
leirsenter. Det er ikke bare i 

ukene før loppemarkedet at 
organsiasjonen jakter lopper. 
På Facebook oppfordrer Li-
ons alle som skal rydde før jul 
om å donere lopper til loppe-
markedet, som arrangeres i 
slutten av mai neste år.
 – Inntekten av salget av 
loppene går til veldedighet på 
Tromøya og frivillige organi-
sasjoner.
Har man lopper å kvitte seg 

med kan man kontakte Lions, 
som også kan hente. 

Alt av salgbare ting er ønsket, 
bortsett fra store møbler, samt 
hvite- og brunevarer av miljø-
hensyn.

 – Det er bare å ta kontakt, 
oppfordrer loppegeneral Jan 
Kristian Sørensen i Lions 
Tromøy.

Lions Tromøy er i full 
gang med innsamling 
av lopper til neste års 
loppemarked på Hove.
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TEGNINGEN NEDERST HAR 10 FEIL. 
KAN DU FINNE DE?FINN 10 FEIL KAN DU HJELPE GUTTEN Å FINNE RETT VEI?

HVA SLAGS DUER 
ER DET SOM 
IKKE KAN FLY?

HVORFOR KAN 
IKKE BERGENSERE 
SVØMME UNDER 
VANN?

TRE PIKER GIKK TIL SKOLEN OG HADDE BARE ÉN PARAPLY. 
HVORDAN KUNNE DET HA SEG AT INGEN AV DEM BLE VÅTE?  

HVORFOR SPILLER IKKE TUSENBEINET FOTBALL?

s
v
a
r
:

HVA SA 0-TALLET 
TIL 8-TALLET?

HVORFOR SPISTE 
ELEVENE LEKSENE 
SINE?

VET DU HVORFOR 
SVENSKER ALDRI 
SPISER SPAGHETTI?

HVORFOR LIKER IKKE 
MAMMAKENGURUER 
NÅR DET REGNER 
UTE?

KAN DU FINNE DE TO SNØMENNENE SOM ER LIKE?

SKRIV DEN FØRSTE BOKSTAVEN TIL HVER TEGNING 
FOR Å FINNE DET HEMMELIGE ORDET

1. OST
2. APE
3. ELG
4. SOL

SVAR: VINDUER SVAR: HVORFOR 
HAR DU SÅ STRAMT 
BELTE?

SVAR: DE HAR IKKE SÅ 
LANGE TALLERKENER

SVAR: DE KLARER 
IKKE HOLDE KJEFT 
SÅ LENGE

SVAR: FORDI
LÆREREN HADDE 
SAGT DE VAR 
BARNEMAT

SVAR: FORDI BARNA 
MÅ LEKE INNE

SVAR: DET REGNET IKKE

SVAR: FØR DET HAR FÅTT PÅ SEG FOTBALLSKOENE, 
ER KAMPEN OVER.

1.

3.

2.

4.
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Jul i Tromøy menighet

10.12 kl.17.00 i Færvik kirke: «Vi synger jula inn»          

29.12 kl.18.00 i Tromøy kirke: Konsert med Nina Irslinger og Tromøy-talenter
Lucas Fagervik, trompet og Anne Gundersen, sang

14.12 kl.19.00 i Tromøy kirke, «Julekonsert for Gud og hvermannsen»               

 MiniSing,TenSing, MaxiSing, Tromøy gospel og Øy deltar

med TT band

Færvik kirke  kl.13.00: Familiegudstjeneste, MiniSing deltar (NB! Nytt klokkeslett)

Tromøy kirke kl.14.30: Familiegudstjenste,Tromøy skolemusikkorps deltar

Tromøy kirke kl.16.00: Julegudstjeneste, musikalsk innslag v/ Haagen Poppe

1.juledag: 

2.juledag:

Tromøy kirke kl. 11.00: Høytidsgudstjeneste
Musikalsk innslag v / Kristian Aslak B. Carstensen

Færvik kirke kl. 11.00: Gudstjeneste, TenSing deltar

Mens vi venter:

Julaften:

Hold deg oppdatert
på jul i menigheten

tromoy.menighet.no
eller følg oss på Facebook
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... og trygge gavevalg

La Rive 
Her Choice Gaveeske
EDP 100 ml + DEO 150 ml

102,-

BI-ES
Blossom Avenue Gaveeske

EDP 100 ml + LOT 150 ml

132,- CR7  
Game On GaveeskeEDT 30 ml + SG 150 ml

274,-

La Rive
Heroic Man Gaveeske

EDT 100 ml + SG 100 ml

102,-



Bare julaften fyller Tromøy 
kirke mer enn det den helt 
spesielle konserten med mu-
sikerne Iver Kleive (orgel) og 
Knut Reiersrud (gitar) gjorde 
da de besøkte Tromøy tidlig i 
november.

I regi av Studio Spornes og 
Tromøy menighet i deres førs-
te kulturelle samarbeidspro-
sjekt fant rundt 250 menne sk-
er veien til kirken.

Orgelglede
Skal vi tro Reiersrud var det 
en åpenbaring for  både 
ham Kleive å komme til den 
over 900 år gamle kirken på 
Tromøy. 

Reiersrud har vært på Tromøy 
og Studio Spornes tidligere, 

men kirken har han ikke vært 
klar over.

– Det er en helt fantastisk kir-
ke dere har her. Det er så fl ott. 
Det kan bli en litt lang konsert, 
beklager det. Det blir erte-
suppe i våpenhuset klokka 
åtte, så vi skal ikke lide noen 
nød, sa Reiersrud.

Mens han omtalte scenen 
han satt på som «levende» 
under vekten av en gitarist 
på 100 kilo, satt Kleive ved 
orgelet fra 2016 og slapp til 
og med toner fra Bach inn på 
programmet da han oppdaget 
hvor godt orgelet er.

 – Han er så fornøyd med 
det orgelet. Det må være et 
av få i Norge han ikke har spilt 
på tidligere, sa Reiersrud.

Musikalsk fl yangrep
Sammen ga de publikum en 
reise gjennom salmer, folke-
toner og improvisasjon på et 
vis som satte ettertrykkelige 
spor hos mange i publikum-
met.

På et punkt i konserten gikk 
musikken over i et lydbilde 
som hørtes ut som fl yangrep 
eller luftangrep. Kanskje ville 

de fortelle publikummet noe 
denne kvelden. 

Sterk opplevelse
Sterkt ble det å se uttrykkene 
hos publikum mens musikk-
angrepet pågikk.
Noen ansikter smilte bredt av 
lydlig fryd, noen senket øy-
enbrynene bekymringsfullt, 
noen lukket øynene og bare 
følte musikken, mens andre 
tittet litt urolig rundt seg.

Det ble en en sterk kontrast til 
deres versjon av Louis Arm-
strong «What a wonderful 
world» innledningsvis, som 
Reiersrud omtalte som en 
protestsang i disse tider.

Forløselig ble det da musikk-
en gikk over i roligere og lys-
tigere toner, som kunne gi en 
følelsen av å se solen stå opp 
og blomsterengen ligge der 
borte et sted.

      Les mer og se video:
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KIRKEKONSERT: Knut Reiersrud (t.v.) og Iver Kleive falt pladask for Tromøy kirke da de spilte konsert for aller første gang sammen på Tromøy.  Foto: Esben Holm Eskelund

ESBEN HOLM ESKELUND
esben@geita.no

Også himmelvelvingen 
i Tromøy kirke fi kk kjørt 
seg i møte med musiker-
legendene Iver Kleive og 
Knut Reiersrud.

Musikalsk flyangrep Musikalsk flyangrep 
under himmelvelvin-under himmelvelvin-
gengen

VED ORGELET: Iver Kleive tryllet orgellyd som sjelden er hørt på 
Tromøy.  Foto: Esben Holm Eskelund

ESBEN HOLM ESKELUND
esben@geita.no

GITARGLEDE: Knut Reiersrud lager magi med strengeinstrumente-
ne og sin lune humor.  Foto: Esben Holm Eskelund

Korsatsingen på budsjettet

Arendal demenskor, som har 
sitt utspring i Tromøy helse-
lag, søkte tidligere i år som 

tilskudd på 137.000 kroner fra 
Arendal kommune.

I forslaget til budsjett for neste 
år foreslår kommunedirektø-
ren et tilskudd på 50.000 kro-
ner.
 – For at Arendal De-
menskor – syng med oss skal 
bli et videre tilbud til personer 
med demens i kommunen, 
må vi skaff e eksterne midler 

til driften fra årsskiftet, skrev 
helselagsleder Laila Nygård i 
søknaden.

Demenskoret i Arendal favn-
er personer med demens fra 
hele kommunen og har et 
stort frivilligapparat knyttet til 
seg.

Bystyret behandler budsjettet 
for neste år midt i desember.

Kommunedirektøren 
har funnet noen penger 
bystyret kan bevilge i 
budsjettet.

DRIFTSSTØTTE: Arendal kommune kan gi noe driftsstøtte til 
demens koret i Arendal, som startet opp på Tromøy i vår.  
 Foto: Nasjonalforeningen for folkehelsen Agder / Facebook



ØY(E)BLIKK: Sitter du med nyhetstips?
                   tips@geita.no

BLI ABONNENT!
Superlokal digitalavis

www.geita.no/avishylla

Følg Lokalavisen Geita i sosiale medier

Lokalavisen Geita er både på Facebook, Instagram, Snapchat, YouTube og Twitter. I disse 
kana lene publiseres innhold som ikke nødvendigvis gjøres tilgjengelig på geita.no. 

Følg Lokalavisen Geita også i sosiale medier – og vær tett på Tromøy hele tiden.

TROMØYRUTA: Mange drømmer om at Tromøyruta en gang skal gjenoppstå i en moderne variant og sørge for sømløs kollektivavvikling mellom øst og vest, samt med bussmatinger til Krøgenes og ferja 
mellom Skilsøy og Arendal. I høst har den pensjonerte Hove-vaktmesteren, Jostein Andersen, fi kset opp en lekebuss i Tromøyrutas tilnærmet originale farger. For fotografi ets skyld monterte han også et 
av de originale skiltene som sto på busstopp på Tromøy før i tiden. Foto: Esben Holm Eskelund

ØY(E)BLIKK:


